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Virgil Popescu: Anul acesta nu vom avea scumpiri la factura de gaze si nu sunt

motive de scumpiri la electricitate

Facturile la gaze naturale nu se vor scumpi de la 1 iulie si nu exista motive pentru cresterea pretului la

electricitate în acest an, a declarat luni ministrul demis al Energiei, Economiei si Mediului de Afaceri, Virgil

Popescu.

"Am observat ca producatorii de gaz au spus ca nu se justifica scumpiri, am observat si reactia unui operator de

furnizare si distributie care a spus ca oferta a fost înteleasa gresit si ca nu vor fi scumpiri, eu am spus ca nu vor fi

scumpiri la gaz de la 1 iulie. Eu cred ca nu vom avea nicio scumpire de la 1 iulie la pretul gazelor naturale. Ma

refer la factura. Nu cred ca tarifele care sunt reglementate de distributie vor creste, în conditiile în care tariful de

distributie nu a fost scazut cu 2%, taxa de 2% a fost eliminata, sa nu uitam. Nici la energie electrica nu vad motive

ca sa creasca pretul", a declarat Virgil Popescu, la ZF Power Summit.

Pe de alta parte, ministrul demis al Energiei a sustinut ca Guvernul PNL doreste dublarea infrastructurii de

distributie a gazelor pentru populatie în urmatorii 4 ani.

"Va trebui sa dezvoltam si distributia de gaze pentru încalzirea populatiei, care e la 35% acum si vrem sa o dublam

în patru ani de zile, si ati vazut ca pe exercitiul financiar actual Ministerul Fondurilor Europene pune la bataie 200

de milioane de euro pentru începerea distributiilor în acest an, si probabil veti vedea în perioada urmatoare un call

de proiecte pentru acest lucru si în exercitiul financiar viitor alte sute de milioane de euro. (...) Şi Ministerul

Energiei si Ministerul Dezvoltarii trebuie sa se implice în acest lucru, alaturi de ANRE, pentru ca daca îi lasam pe

primari singuri sa se ocupe, nu vor putea. De aceea o sa fim lânga ei si cred ca în acesti 4 ani care vor urma gazele

românesti vor ajunge în casele românilor", a afirmat Virgil Popescu.

Acesta a apreciat ca exista posibilitatea ca în viitorul apropiat mai multe companii din petrochimie sa anunte

investitii în România.

"Eu cred ca si petrochimia poate fi dezvoltata, acolo unde factorul de multiplicare a gazului este mult mai mare, 1

la 7 sau 1 la 10. Deci productia de energie electrica pe baza de gaz, încalzirea populatiei cu gaze si petrochimia vor

permite ca gazele din Marea Neagra, o data ce vor fi exploatate, sa se consume cât mai mult în România. (...) Eu

zic sa avem rabdare si poate în perioada urmatoare o sa vedeti mai multi jucatori pe piata petrochimiei care anunta

investitii", a declarat ministrul demis al Energiei.

Referitor la planul Comisiei Europene de reducere a emisiilor de carbon, Virgil Popescu a apreciat ca România va

reusi sa se încadreze în tinta stabilita de Comisia Europeana pentru 2030, de reducere cu 50% a emisiilor de

carbon.

"Daca vorbim de productia de energie electrica pe baza de carbune, acolo trebuie sa fim foarte atenti, deoarece

Compania Energetica Oltenia detine, de exemplu, o cota de piata de 25% din productia de energie electrica si

trebuie sa avem grija ca nu putem scoate aceasta productie de energie electrica din sistemul energetic national fara

sa punem ceva în schimb. Guvernul a adoptat o ordonanta de urgenta dupa ce, în prealabil, a fost un memorandum,

prin care acordam un ajutor de salvare de 1,2 miliarde de lei pentru Compania Energetica Oltenia. În memorandum

se spunea mai mult, ca daca acel ajutor de salvare nu poate fi returnat în termen de 6 luni, se va transforma într-un

ajutor de restructurare. Şi este un plan foarte clar - ce se va întâmpla în urmatorii ani, pâna în 2026, cu acea

procedura de restructurare. Vor urma treceri de la carbune pe gaz pentru unitatea de la Craiova 2, doua unitati de la

Eselnita, o unitate de la Turceni si un parc de 300 de megawati de energie solara care va permite, la sfârsitul lui

2026, sa se reduca emisiile de carbune cu aproape 50%. Practic încercam sa ne încadram, cu Complexul Energetic
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Oltenia, si vom reusi, în acea tinta de reducere pâna în 2030 a Green Deal cu 50% a emisiilor de carbon. Nu va fi

usor, este evident, dar sunt convins ca ne vom tine de acest lucru", a afirmat ministrul al Energiei.
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